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Verslag van de vergadering van de Commissie Samenleving van woensdag 9 mei 2007 
 
 

 

Aanwezig zijn: 

De heren M. Bogerd (voorzitter) en W.C. Noordegraaf (VVD), de dames J. Jonker-Waterlander (VVD), 

A. van Stenus-van Basten (VVD) en M. Luijer (CDA), de heer R.T. Oost (CDA), dames L.B.M. 

Venselaar( PvdA), T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), N. van Herwaarde (SP), N. de Lange (SP) en 

M.J. Kolkman-Hoving (ChristenUnie), heer R.J. Siepel (ChristenUnie), mevrouw A.S.M. Roda 

(GroenLinks), heren R. de Wit (SGP) en S. Jokhan (commissiegriffier) 

 

Ook aanwezig zijn:  

Leden van gedeputeerde Staten: de heer J.M. Bos  

Leden van de ambtelijke organisatie: mevrouw T. Lodder (afd. SPV) 

 

Afwezig is:  

Mevrouw J. Kievit (PvdD) 

 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering, en heet in het bijzonder mevrouw van Herwaarde welkom als 

nieuw lid van de commissie. Zij is in de plaats gekomen van mevrouw Wiedijk.  

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter vraagt of iemand nog een punt wil toevoegen aan- of afvoeren van de agenda. Dat is 

niet het geval. 

 

3. Mededelingen voorzitter/presidium/Statengriffie  

- Bericht van verhindering van de heren H. Dijksma en A.L. Greiner (gedeputeerden). 

- In het kader van het introductieprogramma is gesproken over een ronde langs de velden. Een 

ronde werkbezoeken langs, voor de provincie belangrijke organisaties. Tot nu toe is het 

traditie dat de werkbezoeken worden gekoppeld aan commissievergaderingen. De voorzitter 

legt de commissie de keuze voor om de werkbezoeken te organiseren gekoppeld aan de 

commissievergaderingen of om er een speciale dag/dagen voor te organiseren. De 

ChristenUnie vindt het prettiger om de organisaties zelf te bezoeken in plaats van ze bij de 

commissie langs te laten komen. Zij wil daar een aantal keer een dag of dagdeel voor 

uittrekken en dan themagericht te werk gaan. GroenLinks sluit zich bij de vorige spreker aan 

maar geeft aan er geen voorstander van te zijn om dit in juni te laten plaatsvinden. De 

voorzitter zegt dat Bureau Jeugdzorg dan zeer interessant kan zijn voor een eerste 

ontmoeting. De PvdA stelt voor om de leden van de commissie zelf met voorstellen te laten 

komen voor organisaties die zij willen bezoeken of langs willen laten komen, om kennis mee 

te maken. De voorzitter zegt dat er al een inventarisatie gemaakt is van de voorkeur van de 

nieuwe Statenleden. Er is een lijst waarbij voor de commissie Samenleving, Bureau 

Jeugdzorg is genoemd en Axion, Zorgbelang, Sport Steunfunctie Flevoland, 

NieuwLandErfgoed museum, bibliotheken Almere/ Flevomere, Omroep Flevoland, de 

Paviljoens en de Kubus. De PvdA mist in dit rijtje het onderwijs. Zij wil dat graag toegevoegd 

zien. De SGP vraagt wanneer de lijst is samengesteld. Zij kan zich de lijst niet herinneren. De 

voorzitter zegt dat er tijdens de introductiebijeenkomst van de nieuwe Statenleden een 

inventarisatie gemaakt is. Onderwijs zal worden toegevoegd. Gedeputeerde Bos mist op dit 

lijstje ook nog de zorgaanbieders. Hij suggereert de commissie om in overleg met de griffie en 
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de afdeling om te kijken of er een combinatie gemaakt kan worden voor een bezoek aan 

Bureau Jeugdzorg en de zorgaanbieders. De voorzitter is blij met deze waardevolle 

suggesties.De ChristenUnie stelt voor om eventueel, bezoeken te koppelen aan onderwerpen 

die in de commissie besproken zullen worden. De voorzitter noteert dit. 

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 

  

4. Behandeling Jaarstukken 

De voorzitter zegt dat er een voorstel ligt dat uiteindelijk uitmondt in een voorstel tot bestemming van 

het rekeningresultaat. Vooraf merkt hij op dat vragen die aan ambtenaren hadden kunnen worden 

gesteld afgehamerd zullen worden. Er moeten alleen beleidsmatige zaken aan de orde komen.  

 

5. Programma Zorg, Onderwijs en Welzijn 

Eerste termijn. 

 

GroenLinks vraagt aan de Gedeputeerde wat een acceptabele wachttijd is als het AMK betreft.  

De SGP vraagt wanneer het sociaal rapport verschijnt en of er een sociaal debat op volgt en wat het 

plan van aanpak is voor eventuele problemen. Zij wil ook weten of, voor de plannen op blz. 49, de 

middelen toereikend zijn. Zij vindt het jammer dat er zo weinig aanvragen uit de noordelijke regio zijn 

ingediend. Is er bekend hoe dat komt. 

Het CDA vraagt hoe het college met de aanbevelingen om wil gaan die, in het rapport, gedaan zijn. Zij 

mist tekst over preventief onderzoek. Is er geld besteed aan preventief beleid voor de jeugdzorg. Zij 

vraagt of er een analyse is gemaakt waarom er geen goedkeurende verklaring van de accountant is 

verkregen. Zij vraagt of er inzicht is, waaruit de blijvende groei in de jeugdzorg bestaat en waar deze 

afwijkt van de landelijke groei. Zij vraagt ook wat de aandacht is die uitgaat naar andere inzet/beleid 

dan IPT. Zij vraagt of het expliciet beleid is van het college dat gemeenten inzetten op 

schaalvergroting en niet op het uitbreiden van de beoogde marktwerking, waar het gaat om afspraken 

met de aanbieders van jeugdzorg. Zo ja, wanneer is dat besloten. Zij vraagt waarom men er, met inzet 

van incidentele middelen, niet in geslaagd is structurele verbetering aan te brengen in de zorg. Wat 

het succesvolle project “Leef met Stijl” betreft is het jammer dat de provincie er niet in geslaagd is alle 

sponsoren voor medefinanciering te vinden. Welke prioriteit geeft het college hier dan aan? In het 

overzicht van doelen en criteria in het Speciaal Onderwijs (blz. 117) is geen score voor het Speciaal 

Onderwijs ingevuld. Wat is daar de reden van? Zijn de indicatoren wel of niet gehaald? De provincie 

richt zich op Hoger en Speciaal Onderwijs maar waarom is er geen gericht beleid op VMBO en MBO, 

waar veel uitval is.  

De ChristenUnie wil complimenten maken over dit stuk. Het is duidelijk wat is bereikt en wat niet. Zij 

vraagt of er binnen het GAAF project mogelijkheden zijn om iets aan het grijze gebied tussen 

gemeentelijk en provinciale verantwoordelijkheid, voor de kwetsbare groepen, te doen. Het baart haar 

zorgen dat de wachtlijsten weer zullen toenemen in 2007. Zij is bang dat het in 2006 geïnvesteerde 

geld, weggegooid geld blijkt te zijn. Zij is teleurgesteld dat de achterstand in sociale voorzieningen niet 

is ingelopen.(hoofdstuk 7) Zij wil van de Gedeputeerde horen wat hiervan de oorzaak is. Zij zou graag 

zien dat het rapport van de Randstedelijke Rekenkamer in een volgende commissie zal worden 

geagendeerd. Zij vraagt zich ook af hoe het kan dat voor het project “Leef met Stijl” geen mede- 

financierders zijn gevonden. Zij is blij met de aandacht voor Beroeps- en Hoger Onderwijs. Zij is er 

verbaasd over dat er geen prioriteit is gegeven aan het optimaliseren van de ambulancezorg. Het is 

nu nog een wettelijke taak van de provincie en zij vraagt zich af of de andere fracties deze zorg met 

haar delen.  

De voorzitter zegt dat het rapport van de Randstedelijke Rekenkamer de volgende keer op de agenda 

van het presidium komt en van daaruit op de agenda van de commissie.  

De VVD ziet in het rapport niets terug over startkwalificaties en drop-outs in het VMBO. Zij vraagt 

aandacht voor dit punt. Op blz. 50 vraagt zij zich af hoe het kan dat er minder geld is onttrokken aan 

de reserveprojecten ouderenbeleid. Was de voorlichting niet voldoende of is het verkeerd ingeschat? 

Zij vraagt ook hoe het kan dat het aantal zaken in de jeugdreclassering en de intensieve trajecten voor 

begeleiding in de jeugdreclassering lager waren dan geraamd. Is de jeugd in Flevoland liever dan 

gemiddeld, is er onvoldoende capaciteit van jeugdzorg of is het een verkeerde inschatting? Zij vraagt 

of er tijdsafspraken zijn gemaakt, betreffende het indienen van een plan van aanpak van Bureau 

Jeugdzorg, voor het verkrijgen van extra middelen voor gezinsvoogden.  

De voorzitter heet alsnog mevrouw Stenus-van Basten welkom, die ook voor het eerst in deze 

commissie aanwezig is.  

De SP vond het een goed leesbaar document. Zij heeft geen op- of aanmerkingen op de jaarstukken 

zelf. Alleen op pagina 117 vraagt zij zich af waarom het aantal thuiszitters slechts met 10% is 
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teruggedrongen. Zij vindt dat Flevoland trots kan zijn op het aanbod van onderwijsvoorzieningen, 

vooral het Speciaal Onderwijs. Zij vindt de wachtlijsten nog minimaal. Zij ziet met belangstelling de 

resultaten van het overleg van de gemeenten, de onderwijsinstellingen en het Rijk, tegemoet. De SP 

neemt de jaarstukken voor kennisgeving aan.  

De PvdA is blij dat het stuk van de Rekenkamer een apart onderdeel is, zodat zij nu niet over de 

inhoud daarvan hoeft te discussiëren. Zij vindt dat uit het stuk over Jeugdzorg blijkt, hoe hard er 

gewerkt is aan het terugdringen van de wachtlijsten. Zij geeft een compliment over wat bereikt is met 

o.a. IPT, GAAF en “Leef met Stijl”. Bij het onderwerp Onderwijs (blz. 47) vindt zij niet terug of er actief 

beleid is gevoerd om het aantal beschikbare stageplaatsen te vergroten. Zij zou het voortbestaan van 

het project “Leef met Stijl” niet af willen laten hangen van sponsors. 

Het CDA vraagt of de PvdA dit dan als een provinciale taak ziet. 

De PvdA vindt dat de provincie een verplichting heeft rond de jeugdzorg en dat alles wat er gedaan 

kan worden aan terugdringen of preventie, zodat kinderen niet in de jeugdzorg terechtkomen, goed is. 

Of het een provinciale taak is, is een politieke discussie, die bij de evaluatie van het project gevoerd 

zal moeten worden. Zij vindt het goed dat de structuurdiscussie Jeugdzorg de eerste twee jaar niet 

gevoerd zal worden. De PvdA fractie vindt dat het onderwerp sport maar zeer karig aan de orde komt 

in dit jaarverslag, zeker nu er in het hoofdlijnenakkoord extra middelen voor zijn vrijgemaakt. Zij wil 

graag weten of er een specifieke reden voor is. Verder wil zij weten waar de mogelijkheden voor de 

provincie liggen waar het de verbetering van de kwaliteit van de IJsselmeer Ziekenhuizen betreft. Wat 

betreft de ambulancezorg sluit zij zich aan bij de ChristenUnie. Het is jammer dat zo´n belangrijk punt 

naar voren wordt geschoven in afwachting van….. Zij mist in het stuk de jongerenparticipatie. Hoe 

staat het met “Cool Flevoland”  

 

Gedeputeerde Bos bedankt voor de complimenten voor het stuk. Wat de vraag van GroenLinks over 

de kindermishandeling betreft, antwoordt de gedeputeerde dat er in de wet staat wat de wettelijke 

termijnen zijn voor wachttijd en behandeltijd. Bij melding moet binnen 5 dagen iets gebeuren. De 

andere termijn weet hij niet uit het hoofd en zal hij later doorgeven. In ieder geval worden de wettelijke 

termijnen gehanteerd. Op de vraag van de SGP naar de voortgang van het sociaal debat antwoordt hij 

dat tussen het Rijk en de provincie is afgesproken om voor de periode van 2007-2011 een nieuwe 

sociale agenda op te stellen. In de vorige periode is er in de commissie afgesproken om daarom nu 

geen nieuwe nota welzijn te maken en ook de nieuwe positie van het sociaal debat in die agenda 

vorm te geven. Over de opzet van de sociale agenda zal nog met de commissie worden gesproken. 

Wat de bijdrageregeling Wonen, Welzijn en Zorg betreft, heeft het college voorgesteld om daar een 

bedrag aan toe te voegen omdat de bodem in zicht komt. We denken dat deze projecten in een 

behoefte voorzien. Ze moeten het comfort en welzijn van degenen die er wonen veraangenamen. 

Waarom Noordelijk Flevoland daarin is achtergebleven heeft te maken met het feit dat men aan de 

regels, die in de beleidsregel zijn afgesproken, moet voldoen. Er is wel voldoende aandacht aan 

besteed. Het CDA vroeg naar preventief beleid . In het uitvoeringsprogramma staat duidelijk 

gespecificeerd wat er aan ambulant en preventief beleid wordt geïnvesteerd. Dat er geen verklaring 

van de accountant was kwam door herindicatie – situaties waarin de zorg al was gestart maar die 

achteraf nog goedgekeurd dienen te worden. Het is een technisch probleem. Daar gingen de vragen 

van de accountant over. Er is fors ingezet op IPT maar dat leert ons nu al dat de behoefte aan 

residentiele capaciteit niet afneemt. Er blijft een tekort aan capaciteit in de voltijds residentiele opvang. 

In de afbouw van residentiële opvang kan IPT wel goed ingezet worden. Waarom sommige zaken 

afwijken is niet duidelijk. Er wordt geprobeerd om bij BJZ zoveel mogelijk in beeld te brengen wat er 

binnenkomt maar er kunnen nog geen deugdelijke analyses over gemaakt worden. Men komt ook nog 

niet toe aan structurele vragen omdat eerst de wachtenden geholpen moeten worden. Op de vraag 

waarom er niet structureel wordt ingezet op de wachtlijsten antwoordt hij dat het in ieder geval goed is 

om de wachtlijsten weg te werken. Het feit doet zich voor dat, als deze inzet niet wordt gecontinueerd, 

het “dweilen met de kraan open”, is. Het project “Leef met stijl “ is een enorm succes geweest in het 

onderwijs. In andere sectoren zoals sport, buurtwerk e.d. waren er minder aanmeldingen. Een 

sponsor is niet makkelijk te vinden. Grote organisaties willen niet langdurig met substantiële bedragen 

investeren. Er zijn ook weinig grote organisaties in Flevoland. Wat de niet ingevulde score op pagina 

117 betreft is het zo dat de provincie alleen een actuele monitor als prestatie-indicator kan leveren. Bij 

de effectindicator staat wat de provincie meent te moeten nastreven. Dit is een terrein waarop veel 

actoren zijn en waar veel indirecte invloed vanuit de provincie is. Er wordt verder terecht 

geconstateerd dat er ook in het beroepsonderwijs sprake is van uitval. Dit heeft nadrukkelijk aandacht 

gehad in het college. Men heeft zich hard gemaakt voor ESF gelden voor schoolverlaterprojecten op 

de ROC´s. De ChristenUnie vraagt naar het grijze gebied tussen gemeenten en provincies. Op dit 

moment gebeurt daar veel. Vooral in de ontwikkeling voor centra voor jeugd en gezin. Dat betekent 
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clustering van hetgeen waar gemeenten voor verantwoordelijk zijn en het constateren, samen met 

BJZ en de zorgaanbieders, wie een indicatie heeft van BJZ en wie nog net niet. Er worden speciale 

projecten gelanceerd zoals het trainen van sociale vaardigheden voor pubers of het “Omgangshuis”. 

Dit wordt gezamenlijk met de gemeenten gefinancierd. De wachtlijst 2007 baart het college enorme 

zorgen. De achterstand in de sociale voorzieningen is niet kleiner geworden. Er is op allerlei fronten 

geprobeerd er iets aan te doen, op kleine en grote schaal. Er wordt ook in Den Haag gelobbyd. De 

SGP interrumpeert en zegt dat er vroeger werd gezegd “geen geld, geen Zwitsers” dus misschien 

moet de minister onder druk worden gezet en moet de provincie zeggen: geen sociale voorzieningen 

dan bouwen we alleen nog voor de eigen bevolkingsaanwas. Gedeputeerde Bos denkt dat er 

voortdurend kritisch wordt gekeken naar de bouwopgaven en dat er telkens wordt geprobeerd daar 

voorwaarden aan te verbinden voor het Rijk. Het is strategisch manoeuvreren. Als daar geld voor 

nodig is zal er zeker worden verzocht dit uit de reserve te investeren.  

De ChristenUnie merkt op dat het niet de bedoeling is om een verwijt te maken. Zij stelt vast dat er of 

niet hard genoeg wordt gelobbyd of dat Flevoland niet de beste papieren heeft. Als het om geld gaat 

kan de Gedeputeerde bij de commissieleden aankloppen maar ook als er andere dingen nodig zijn 

dan geld, als daarmee de uitgangspositie kan worden versterkt.  

Gedeputeerde Bos zegt dat hij het erg plezierig zou vinden als de leden van de commissie hun 

Tweede Kamer collegae en partijgenoten in het kabinet voortdurend op zouden zoeken en in 

Flevoland uit zouden nodigen om zo hun aandacht op Flevoland te vestigen. Wij moeten Flevoland op 

de kaart zetten en daarbij heeft het college de steun van de Statenleden nodig. Wat de 

ambulancezorg betreft is er veel gedaan, alleen is er geen nieuw beleid geformuleerd. Een 

verantwoorde ambulancezorg zou niet aan marktwerking onderhevig moeten zijn.  

De SGP vraagt of er wel aan de wettelijke criteria, van o.a. aanrijtijden, wordt voldaan. 

Gedeputeerde Bos zegt dat, dat uiteraard het geval is.  

De ChristenUnie vraagt aan de Gedeputeerde of hij via de mail kan laten weten wanneer in de Eerste 

Kamer dit onderwerp aan de orde komt, waarop hij zijn partijgenoten in de Kamer, kan aanspreken. 

Gedeputeerde Bos zal de commissieleden in een kort a4tje over de ambulancezorg informeren zodat 

ieder zelf kan bepalen of zij hun partijgenoten daarover willen aanspreken.  

De voorzitter zegt dat op www.1ekamer.nl en www.2ekamer.nl de agenda voor de komende periode 

te zien is.  

Gedeputeerde Bos zegt dat de VVD heeft gevraagd naar startkwalificaties en drop-outs. Daar zal nog 

meer, in samenwerking met het bedrijfsleven, aandacht voor moeten komen. Ook voor het zoeken 

naar meer stageplaatsen. De reserve voor de projecten ouderenbeleid, zijn de projecten Wonen, 

Welzijn, Zorg. Dat is een doorlopend budget omdat dat ook bouwprojecten zijn waar een toevoeging 

aan wordt gedaan en deze vallen niet altijd onder de cyclus van 1 januari tot 31 december. Binnenkort 

neemt het college een besluit over de tweede tender en wordt de commissie daarvan in kennis 

gesteld. Gedeputeerde moet het antwoordt op de vraag van de VVD, over de onderbesteding die zich 

heeft voorgedaan bij Bureau Jeugdzorg, schuldig blijven. Hij belooft om de VVD daar later over te 

informeren. Voor 1 mei levert Bureau Jeugdzorg een plan van aanpak in voor de gezinsvoogden. Er is 

al een deel van de voorfinanciering gedaan om ervoor te zorgen dat de caseflow naar beneden kon. 

We weten al heel lang dat dit er zou komen. Eindelijk kan het nu gerealiseerd worden. In tegenstelling 

tot wat de SP zegt over de wachtlijsten in het Speciaal Onderwijs, moet er helaas worden 

geconstateerd dat er op dit moment wel weer sprake is van jonge kinderen die wachten op scholen 

voor Speciaal Onderwijs. Er is afgesproken om dit onderwerp in juni in de commissie aan de orde te 

stellen. Misschien kunnen dan de gegevens worden vergeleken. Het karige aandeel voor de sport ziet 

de Gedeputeerde niet. De tekst liegt er niet om. Het is één van de weinige onderdelen waarbij niet 

staat wat er niet is bereikt. Het nationaal op de kaart zetten en de sportservice komen wat minder tot 

hun recht. Dat het congres voor het Olympisch Plan hier naartoe is gekomen had inderdaad vermeld 

moeten worden. Met de wethouders van Lelystad en Emmeloord ( indien nodig ook van Urk en 

Dronten) is er regelmatig overleg met de Raad van Bestuur van de IJsselmeer Ziekenhuizen over de 

voortgang. Op bestuurlijk niveau is er geen aanleiding om er meer aan te doen. Het college is 

tevreden over het contact met de beide wethouders. Het enige dat echt nodig is, is een adherentie 

verhoging. De jongerenparticipatie: In goed overleg tussen de provincie en Axion is er een uitgebreide 

meeting geweest tussen allerlei vertegenwoordigers van verschillende jongerenraden, die op lokaal of 

provinciaal niveau actief zijn. Daar is afgesproken om in een vervolg óók de koppeling te leggen 

tussen de twee projecten van “Cool Flevoland” danwel te koppelen aan deze jongerenraden om er zo 

meer jongeren bij te betrekken. Een tweede mogelijkheid is om het te zoeken bij jongeren die zich 

melden bij het nationaal jeugddebat, de oudere jongeren die zich hebben gemeld voor de 

burgerpanels of jury´s. Het staat niet stil maar er wordt gezocht naar de meest optimale vorm. De 

ChristenUnie interrumpeert met de vraag of de evaluatie van “Leef met Stijl” in deze commissie zal 

http://www.1ekamer.nl/
http://www.2ekamer.nl/
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worden besproken. Gedeputeerde Bos antwoordt dat het project wordt afgerond. De commissie zal 

worden uitgenodigd voor de afsluitende bijeenkomst waarop de eindrapportage volgt. De commissie 

kan zelf bepalen of zij er dan nog aandacht aan wil besteden. Er is een bedrag voorbestemd voor 

preventief beleid. Er wordt gekeken of het project “Leef met Stijl” daar een plaats in zou kunnen 

krijgen.  

 

Tweede termijn. 

 

GroenLinks heeft in de Tweede Kamer een spoeddebat aangevraagd over jeugdzorg en 

kindermishandeling. Dat debat is inmiddels gevoerd met als resultaat dat er een motie van 

GroenLinks, om de Raakmethodiek landelijk in te voeren, met algemene stemmen is aangenomen. Dit 

is een methodiek waarin een kring van hulpverleners samen praat over een casus en waar één van 

diegenen ook de trekker van het betreffende geval wordt. De minister heeft toegezegd dat er landelijk 

permanente aandacht komt voor kindermishandeling. Helaas was de minister niet op de hoogte van 

de actuele cijfers. Zij vraagt wat er vanuit Flevoland gedaan is om de minister goed te informeren.  

Het CDA mist het antwoord op de vraag over het formele doel op blz. 45 : afspraken met de aanbieder 

van jeugdzorg over efficiënte en effectieve organisatie van het zorgaanbod met aandacht voor de 

ketenafspraken. Met zorgaanbieders zijn afspraken gemaakt over samenwerking. Zij wil weten welke 

afspraken er met welke zorgaanbieders zijn gemaakt. Zij heeft begrepen dat de provincie heeft 

gekozen voor schaalvergroting en niet voor marktwerking in deze sector en wil weten of dit expliciet 

beleid is van het college en of dat instemming heeft verkregen van Provinciale Staten en zo ja, 

wanneer. 

De PvdA interrumpeert dat zij denkt dat dit onderwerp nog uitgebreid aan bod komt als het rapport van 

de Randstedelijke Rekenkamer zal worden besproken. Daarin is de doelmatigheid en doeltreffendheid 

een duidelijk onderwerp. 

Het CDA wil toch graag een informatief antwoord van de Gedeputeerde. 

 

Gedeputeerde Bos is blij met de acties die in de Tweede Kamer zijn ondernomen m.b.t. jeugdzorg en 

kindermishandeling. Of de minister de juiste gegevens niet had laat hij in het midden. Gedeputeerde 

weet alleen dat hij, in april, de wachtlijstgegevens met de minister heeft besproken en aangegeven 

heeft dat er sprake was van ongeveer 5500 jongeren op de wachtlijsten in Nederland en dat, dat een 

reden was om aan de alarmbel te trekken. De minister hield zich toen vast aan de honderd dagen 

termijn en het geld dat mogelijk uit het provinciefonds geleverd moet gaan worden, ten faveure van 

een bestuursakkoord tussen de provincies en het Rijk. In het Kamerdebat had een deel van de 

fracties het niet over hun zorg voor de wachtlijsten maar voerde een stelseldiscussie. Flevoland is pilot 

voor de “RAAK” methodiek. Het gevolg is wel dat Flevoland het grootste aantal meldingen bij het AMK 

heeft. Als antwoord op de vraag van het CDA zegt de gedeputeerde dat het gaat om gezamenlijk 

optrekken als het gaat om afspraken met Bureau Jeugdzorg over indicatiestelling, over een goed 

crisisplan en het bundelen van informatie als jongeren een her-indicatie nodig hebben. IPT is daar een 

mooi en groot voorbeeld van. 

 

De voorzitter zegt dat hiermee het programma Zorg, Onderwijs en Welzijn afgerond wordt. Hij heeft 

genoteerd dat er een schriftelijke notitie komt over de stand van zaken in de ambulancezorg. Een 

tweede korte notitie zal gaan over formele termijnen/wachttijden kindermishandeling.(Een vraag van 

GroenLinks) Een derde notitie over de absolute aantallen IPT. ( Een vraag van de VVD) Op Speciaal 

Onderwijs zal in de commissie worden teruggekomen. Voor de afsluiting van “Leef met Stijl” komt nog 

een uitnodiging en dan zal de commissie kijken wat er verder mee gebeurd. De commissie zal, op 

termijn, ook betrokken worden bij de opzet van de sociale agenda. In het presidium zal het belang van 

lobbyen nog eens aan de orde worden gesteld. 

 

 

6. Programma Cultuur 

Eerste termijn. 

 

Het CDA is teleurgesteld dat er nog geen landschapskunst in Noordelijk Flevoland is. Zij vraagt hoe 

het zit met de toezegging aan de Noordoostpolder om daar landschapskunst te gaan realiseren. Wat 

de bibliotheken betreft is er geen productprestatie overeenkomst met het Service Centrum afgesloten 

en de te leveren prestaties zijn wel in de beschikkingen opgenomen. Het CDA vraagt zich af of dat 

geen risico betekent. In de fractie is een inventarisatie gemaakt waaruit bleek dat 25% van de 

fractieleden Omroep Flevoland niet kan ontvangen. Dat heeft te maken met de manier van uitzenden 
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en dat is toch eigenlijk erg jammer. Er zijn weinig aanvragen ontvangen voor “Belvedère”. Hoe komt 

het dat er zo weinig projecten gehonoreerd kunnen worden vraagt deze fractie zich af. Het zou 

kunnen dat de criteria te hoog zijn gesteld.  

De VVD zegt dat de provincie de opdracht had verstrekt tot het schetsen van een kader voor verdere 

ontwikkeling van landschapskunst. Dat kader zou in 2007 moeten leiden tot uitvoering van de 

concrete plannen. De VVD vraagt wanneer zij hieromtrent iets kan verwachten. De financiering van 

monumenten is nog niet in overeenstemming gebracht met de Rijksregeling. Zij vraagt waarom dit zo 

is en of dit binnenkort wel gaat gebeuren. Zij vraagt ook wanneer het besluit van de minister over de 

financiering van de regionale omroep als rampenzender te verwachten is. Zij vraagt de Gedeputeerde 

of hij iets kan zeggen over het samenstellen van een “Belvedère” team. 

De SGP vraagt wat het effect is van de extra gelden die de provincie aan het Service Centrum 

Flevolandse Bibliotheken heeft verstrekt. Zijn zij daarmee de problemen te boven gekomen. 

De PvdA vraagt hoe de provincie de verdere relatie met “ de Paviljoens” in Almere, ziet. Zij vraagt zich 

af of er misschien iets te doen is met de gelden die vrijkomen nu de “Verbeelding” is opgeheven. Zij 

wil ook weten hoe het staat met het geld voor de landschapskunst. Zij wil evenals anderen ook weten 

hoe het staat met de steunfunctie bibliotheken. Zij vraagt de gedeputeerde hoe hij, de in het 

hoofdlijnenakkoord genoemde ondertiteling van Omroep Flevoland ziet, aangezien er geen geld van 

de provincie voor is.  

Gedeputeerde Bos zegt dat landschapskunst een traject is van enige jaren. Er zijn afspraken gemaakt 

met het college van de Noordoostpolder en er wordt naar gestreefd om er in ieder geval, in deze 

periode mee te beginnen. Wat de productprestatie overeenkomst betreft; dat is een juridisch 

document. In de subsidiebeschikking zijn wel prestatieafspraken gemaakt. Dat brengt volgens de 

Gedeputeerde geen risico´s met zich mee. Wat het bereik van Omroep Flevoland betreft denkt hij dat 

er niet veel aan te doen is. Collega Dijksma zal binnenkort een gesprek hebben met de directeur van 

Omroep Flevoland en Gedeputeerde Bos zal hem dit punt ter bespreking meegeven.  

Het CDA zegt dat het feit dat de Omroep rampenzender wordt, daarin ook nog iets kan betekenen. 

Misschien kan de minister er dan nog druk op uitoefenen. 

Gedeputeerde Bos zegt dat als het gaat over “Belvedère”, daar nog eens goed naar gekeken moet 

worden. Men moet zijn “mind opmaken”. Er zijn veel invalshoeken. Er moet een analyse gemaakt 

worden om te kijken hoe ermee verder gegaan moet worden en of er verandering in aangebracht kan 

worden.  

De voorzitter vraagt wat Gedeputeerde bedoelt met “ mind opmaken”. Gedeputeerde Bos antwoordt 

dat er gekeken moet worden of de criteria te hoog liggen of dat de RO aspecten te belemmerend zijn. 

Kortom waar loopt men tegenaan waardoor er, of te weinig aanvragen zijn of het stagneert.  

Het CDA noemt de nota Belvedère een vernieuwend document. Het heeft te maken met de 

ontwikkeling van oude waarden die in de grond aanwezig zijn of bovengronds gebouwd zijn. Zij kan 

zich voorstellen dat er RO regels zijn die belemmerend werken. Die moeten dan zo snel mogelijk 

worden opgeruimd. Zij vraagt de Gedeputeerde om er voor te zorgen dat er zo snel mogelijk aan de 

slag kan worden gegaan met Belvedère. Urk en de Swifterbant cultuur zijn belangrijke Belvedère 

gebieden.  

De voorzitter zegt dat het CDA om een korte analyse vraagt. 

Gedeputeerde Bos zegt dat hij die toezegt. Wat de vraag van de VVD over de monumenten betreft 

zegt hij dat, dat ongelukkig is geformuleerd. Het gaat eigenlijk om een technische wijziging in 

administratieve zin. Het is niet zo dat het niet goed gaat met monumentenzorg. Met de nieuwe 

minister van cultuur is overleg over zijn visie op de regionale omroepen. De functie van rampenzender 

wordt daarbij betrokken. Gedeputeerde weet niet waarom er geen provinciaal Belvedère team is.  

Het CDA merkt op dat de minister op 30 juni komt en dat er dan wellicht over gesproken kan worden.  

Gedeputeerde Bos antwoordt de SGP, dat de portefeuillehouder in het vorige college geen toezegging 

heeft gedaan dat, met het extra geld van de provincie, het Service Centrum geheel op orde zou zijn. 

Er wordt veel aandacht aan besteed om de lijn te volgen zoals die met de commissie is afgesproken. 

Gedeputeerde kan niet toezeggen dat er nooit meer iets aan de orde zal zijn. De koppeling die de 

PvdA maakt tussen de “Verbeelding” en de “Paviljoens” vindt hij te gemakkelijk gemaakt. Er moet 

gekeken worden wat voor toekomst beiden hebben. Wat de stand van zaken m.b.t. Lelystad en de 

landschapskunst is, kan hij zeggen dat er nog overleg plaatsvindt met de portefeuillehouder van 

Lelystad. Ondertiteling zou een taak moeten zijn die de omroep zelf op zich neemt. Collega 

Gedeputeerde Dijksma zal dit binnenkort nogmaals indringend met de omroep bespreken. Het nieuwe 

college heeft afgesproken dat, indien de omroep niet wil ondertitelen, zij haar standpunt opnieuw zal 

bepalen. 

De SGP merkt op dat ook de omroep prioriteiten moet stellen en eventueel andere zaken moet laten 

vallen om, als de burgers erom vragen, ondertiteling te realiseren. Gedeputeerde Bos antwoordt dat 
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het nieuwe college zich gebonden acht aan de boodschap die de Staten in de vorige periode hebben 

meegegeven.  

De ChristenUnie vraagt of de provincie heeft geprobeerd Almere op andere gedachten te brengen 

waar het de intrekking van de subsidie aan de Paviljoens betreft. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat, dat inderdaad gebeurd is. Het resultaat daarvan is dat er opnieuw 

over gesproken zal worden. Het college van Almere heeft haar standpunt echter nog niet gewijzigd. 

 

Tweede termijn. 

De PvdA fractie wil graag weten hoe het geld dat, al enkel jaren, begroot is voor de wetenschappelijke 

steunfunctie van de bibliotheken, besteed is. Wanneer is de wetenschappelijke steunfunctie definitief. 

Er zou een evaluatie van de vermogenspositie plaatsvinden. Wanneer gaat dit gebeuren. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat de evaluatie waarschijnlijk in de herfst zal plaatsvinden. Wanneer de 

wetenschappelijke steunfunctie definitief is geworden kan hij zo niet zeggen. Hier zal later via de 

ambtelijke organisatie op geantwoord worden. 

 

De voorzitter zegt dat hij, ten aanzien van het Belvedère, heeft begrepen dat er gekeken zal worden of 

de lat niet te hoog ligt en dat de commissie daar nog van hoort. Ten aanzien van Omroep Flevoland 

zal aan de collega Gedeputeerde doorgegeven worden dat vooral de bereikbaarheid van de ontvangst 

en de rampenzender ter sprake komen in het overleg met de directeur van Omroep Flevoland. 

 

7. Programma Wonen 

De PvdA is blij dat de achterstand op de wettelijke verplichting die er is aan de statushouders nu op 

orde is. Hoewel de provincie er formeel niet over gaat wil zij een oproep doen om als provincie de 

vinger aan de pols te houden. De wachtlijst voor een huurwoning is nog steeds 3 jaar en ook 

jongerenhuisvesting en ouderenhuisvesting zijn een probleem. Het is een maatschappelijk probleem. 

De VVD zegt dat wonen geen taak van de provincie is. Hij vindt dat men zijn netwerken naar de 

gemeentefracties moet gebruiken om het daar hoog op de agenda te houden.  

Het CDA zegt dat de provincie Flevoland is gemaakt om er te komen wonen. Daarom mag er, wat 

deze fractie betreft, wel wat over gezegd worden. Zij denkt dat woningcorporaties een goede partner 

kunnen zijn bij het leefbaar houden van de wijken.  

De ChristenUnie vraagt wat de relatie met het bespreekstuk is. Het CDA antwoordt dat uit de 

bijdrageregeling Wonen, Welzijn en Zorg misschien iets kan komen om iets te doen aan het sociale 

aspect in de wijken. Men moet alert blijven op de ontwikkelingen die gaande zijn.  

De voorzitter zegt dat er in de vorige periode, een woonvisie is vastgesteld, waar al een aantal zaken 

in staan.  

De ChristenUnie heeft moeite met de bijdrage van het CDA. Zij nodigt het CDA uit om bij de 

Algemene Beschouwingen met een concreet voorstel te komen, dat dan, op zijn merites, beoordeeld 

kan worden.  

De PvdA vindt dat te kort door de bocht. Wonen wordt hier in een apart hoofdstuk genoemd maar 

wonen, welzijn en zorg horen eigenlijk bij elkaar. Het is een probleem in Flevoland aan het worden en 

het is een principieel punt of wij er over willen gaan.  

De ChristenUnie bestrijdt dit niet. Vandaag worden de jaarstukken besproken, waarin wij het beleid 

van de afgelopen periode moeten beoordelen. Wij bekijken of dat voldoende effectief is geweest. Als 

er ambities zijn die verder rijken dan in het verleden is afgesproken, kunnen we daar volgende maand 

over praten.  

De VVD vraagt waarom de provincie, tegen de wens van het IPO, een subsidieaanvraag van de 

gemeente Almere bij het ministerie van VROM heeft gesteund. Waarom was het IPO er tegen en wat 

waren de overwegingen van de provincie om er toch voor te kiezen. 

Gedeputeerde Bos  zegt dat in de wettelijke taak rondom ISV een verdeelsleutel wordt toegepast . Er 

was nog wat extra geld via VROM te verdelen en dat zou inhouden dat wij € 25.000 zouden krijgen. 

Op het gebied van renovatie is dat niet zo veel. Een ander idee was om projectaanvragen te doen en 

die te laten beoordelen. De goede projecten zouden dan kunnen worden gehonoreerd. Het IPO was 

het er niet mee eens. Uiteindelijk is er een eigen aanvraag ingediend voor het van Eesterenplein in 

Almere, dat toe was aan vernieuwing en onder de criteria viel. VROM had een aparte pot en kon 

zodoende ook dit project meenemen. Dit demonstreert wel dat Flevoland nog niet in beeld is als het 

gaat om achterstandswijken of renovatie. Wij moeten ons dan ook realiseren dat, als wij wonen 

formeel van de agenda zouden schrappen, wij onze titel bij het kabinet verliezen, om hierin een rol te 

kunnen spelen. Wij zijn tevreden over de inhaalslag die er gemaakt is waar het gaat om de 

statushouders. 
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De voorzitter zegt dat hiermee de jaarrekening, voor wat betreft de programma´s die deze commissie 

raken, besproken is. Er zijn nog wat paragrafen en bijlagen maar daar heeft niemand nog iets over op 

te merken.  

 

 

 

8. Rondvraag 

Er zijn geen vragen. 

 

9. Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen en sluit om 17.20 uur de vergadering. 

 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 13 juni 2007, 

de commissiegriffier,                        de voorzitter, 

 

  


